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5وعدهشيرينبرايسلامتمهاباديها
 افزايش تخت هاي بيمارستان امام خميني به 370 تخت، راه اندازي مركز خدماتي درماني ام آر آي تا پايان امسال

احداث 3 بيمارستان جديد دولتي، تأمين اجتماعي و خصوصي از جمله وعده هاي داده شده به اهالي مهاباد است

بسيج طلاب و روحانيون از زمان تشكيل تا كنون توانسته خدمات 
ويژه اي را در عرصه ه�اي مختلف ارائه كند كه اي�ن كارها در كنار 
شرح وظايف، در برخي از شهرس�تان ها با برنامه هاي ويژه اي نيز 
همراه بوده است. به همين بهانه به سراغ حجت الاسلام والمسلمين 
قاسم پايواره مس�ئول بس�يج طلاب و روحانيون شهرستان هاي 
كاشان و آران و بيدگل رفتيم تا در گفت وگويي كوتاه از برنامه ها و 

فعاليت هاي آنها بيشتر آگاه شويم:
بس�يج طلاب در منطقه كاشان بر اس�اس چه برنامه ها و 

خطوطي مشغول به فعاليت است؟
بسيج طلاب و روحانيون كاشان و آران و بيدگل فعاليت هاي زيادي دارد 
كه در اولين گام دفاع از اسلام و ايران اسلللامي و پاسداري از شعارهاي 
انقلاب و نظام را در دستور كار قرار داده است. اين نهاد به عنوان بخشي 
از اين پيكره عظيم شجره طيبه و يكي از ارزنده ترين يادگارهاي حضرت 
امام)ره( است. اين نهال پر ثمر با تشكيل 15پايگاه مقاومت در حوزه هاي 
علميه منطقه كاشان در راستاي رسالت و مأموريت هاي محوله در حال 
انجام وظيفه است كه هر پايگاه داراي يك شللوراي 9 نفره مي باشد كه 
برنامه ها را تا رسيدن به هدف پيگيري مي كنند.  در همين راستا تبليغ 
فرهنگ قرآن و سيره نبوي و ائمه اطهار در بدنه ارتش 20ميليوني، تحقق 
بخشلليدن به فرامين و مصوبات حضرت امام)ره( و مقام معظم رهبري 
درعرصه هاي مختلف و تأمين مربيان و اساتيد و مبلغان عقيدتي، فكري، 
فرهنگي، سياسي و علمي رده هاي بسيج مستضعفين از وظايف ماست. 
يكي از مباحثي كه امروزه بسيار پيگيري مي شود، موضوع 
حضور خواهران در عرصه هاي مختلف است؛ شما براي اين 

مهم چه اقداماتي را در برنامه داريد؟
در كاشان و آران و بيدگل، سه حوزه علميه براي خواهران داريم كه در 
هر كدام از آنها پايگاه هايي توسط طلاب فعال است و يكي از خواهران 
طلبه به عنوان فرمانده پايگاه معرفي شده و فعاليت ها را با برنامه پيش 
مي برد.  البته بايد از جمله فعاليت هاي آنها را در اعزام خواهران طلبه 
به اردوهاي هجرت و همين طور پاسللخگويي به سؤالات خواهران در 
پايگاه هاي محلي عنوان كنيم كه بازخورد بسلليار خوبي داشته است. 
براي انجام كارهاي فوق ابتدا افرادي كه سللطح علمي و توانايي شللان 
بالاتر است و توان مديريت حلقه هاي صالحين و پاسخگويي به شبهات 
را داشته باشند، شناسايي كرده و به پايگاه هاي محلي اعزام مي كنيم. 

چه نيازيست كه يك طلبه وارد پيكره بسيج هم بشود؟
امروز جامعه به شللدت نياز به فعاليت هاي فرهنگي دارد. زمانيكه مقام 
معظم رهبري از شبيخون فرهنگي حرف زدند در اصل يك آماده باش 
براي تمام جامعه بود و در اين مسير، بخش عظيم و رسالت اين مسئوليت 
بر دوش طلاب و روحانيون است. بعد فرهنگي جامعه را نمي توانيم ناديده 
بگيريم و خيلي از ما روحانيون و طلاب چه خواهر و چه برادر مسئوليت 
سنگيني در اين عرصه بر دوش داريم. الان در پيكره عظيم بسيج يك 
احساس نياز به وجود طلاب احساس مي شود تا بيايند و در حلقه هاي 
صالحين و اردوهاي راهيان نور و جهادي به كارگيري شللوند و در اين 
فضاي مقدس به انجام وظيفه بپردازند. البته اين نكته نيز حائز اهميت 

است كه يك طلبه، اول يك بسيجي است و بعد طلبه مي شود. 
چه كارهايي تا كنون انجام داده ايد كه شاخص بوده است؟

يكي از اقدامات بسلليج طلاب و روحانيون كاشان، ايجاد بانك نرم افزار 
اسلامي در مركز حوزه جهت استفاده اعضا و ديگر هموطنان است. به اين 
صورت كه اين بانك از كتاب هاي حوزوي تشكيل شده و براي سهولت كار 
طلاب چه در زمينه درسي و چه علمي در دسترسشان قرار گرفته است.  
موضوع ديگر افتتاح پايگاه اساتيد حوزه هاي علميه شهرستان ها است، 
چون در پايگاه هاي محلي و مناطقي كه يا روحاني نيست يا پاسخي براي 
شبهات ندارند، سؤالاتي مطرح مي شللود كه بايد براي آنها جوابي ارائه 

شود كه اين وظيفه به پايگاه هاي اساتيد محول شده است. 
البته بايد تأكيللد كنم كه جذب، آموزش، سللازماندهي و به كارگيري 
طلاب و روحانيون حوزه هللاي علميه در اين ارتللش و بهره برداري از 
توانايي هاي بالقوه و بالفعل موجود جهت تقويت بنيه اعتقادي، بصيرتي، 
فرهنگي و سياسي اقشار مختلف بسيج و همچنين به كارگيري طلاب و 
روحانيون حوزه هاي علميه در تأمين نيازهاي تحقيقاتي بسيج از جمله 

مأموريت هاي ماست كه توجه ويژه اي روي آنها داريم.

معاون عمرانی وزير كش�ور بر انجام مطالع�ات جديد در خصوص 
آلودگی هوای شهر اراک تأكيد كرد.

 خندان دل با اشللاره به اينكلله مطالعات صورت گرفتلله در خصوص 
مشكلات آلودگی هوای اراک مربوط به سال 84 است، گفت: به دليل 
اينكه زمللان زيادی از آن موقللع می گذرد بايد مطالعللات جديدی در 
خصوص آلودگی هوای اراک انجام شود تا منشأ آلودگی مشخص شود 
و بتوانيم تصميمات مرتبط را اتخاذ كنيم.   وی اقدامات انجام شده در 
اسللتان در سللال های اخير جهت كاهش آلودگی هوای اراک را خوب 
ارزيابی كرد و افزود: بسياری از كارها را می توان با كمترين اعتبارات و 

استفاده از ظرفيت های بخش خصوصی انجام داد. 
 خندان دل ادامه داد: با توجه به اينكه در موقعيتی قرار داريم كه لايحه 
بودجه سال 94 در حال تهيه شدن است بايد اعتبارات مورد نياز برای 
كاهش آلودگی را مدنظللر قرار دهيم.   وی گفت: در راسللتای كاهش 
آلودگی هوای شللهر اراک از آنجا كه نقش موتورسيكلت ها مؤثر است 
گازسوز كردن 400 هزار دستگاه موتورسيكلت در دستور كار قرار دارد 
كه اين طرح هم ظرف سلله سال در كشور اجرا می شللود.   خندان دل 
افزود: براساس برنامه ريزی صورت گرفته و در راستای كاهش آلودگی 
هوا در شهرهای آلوده كشور 17 هزار دستگاه اتوبوس، 80 هزار دستگاه 
خودرو سواری و 60 هزار دستگاه خودرو ون گاز سوز به ناوگان حمل و 
نقل در شهرهای آلوده اضافه می شود.   معاون عمرانی وزارت كشور با 
اشاره به اينكه مقدمات اجرای اين طرح از اواخر سال گذشته آغاز شده 
افزود: نيمی از اعتبار اين طرح از محل بند قاف تبصره 2 قانون بودجه از 

امكانات وزارت نفت در جهت كاهش مصرف سوخت تأمين می شود. 

از نبود بخش هاي تخصصي و مهم از جمله بخش 
قلب و مغز و كادر پزشللكي متخصللص گرفته تا 
كمبود فضا بللراي پذيرش و نگهللداري بيماران، 
صف هاي طولاني و انتظار چندين سللاعته براي 
مراجعه به پزشك و دندانپزشك، نبود آمبولانس 
براي جابه جايي و اعزام بيمللاران بد حال در كنار 
هزينه بالاي دارو و درمان وضعيت حوزه سلامت و 

درمان، مهاباد را در شرايط بدي قرار داده است. 
با وجود اينكه تعداد بيماران كليوي و نيازمند به 
روش درماني دياليز در اسللتان آذربايجان غربي 
به ويژه شهرسللتان مهاباد نسبت به ديگر مناطق 
بسيار بيشتر است اما همچنان شبكه بهداشت و 
درمان اين شهرستان به دليل مشكلاتي از جمله 
بي اعتباري قادر به تأمين دسللتگاه هاي دياليز و 
تجهيزات مورد نياز اين بيماران نيست و شرايط 
اضطراري سلامت اين بيماران در انتظار كمك هاي 
خيرين مانده است.  وضعيت بيماران قلب و عروقي 
و مغز و اعصاب اين شهرستان هم با نبود تجهيزات 

و پزشك متخصص تعريف چنداني ندارد. 
  دستوري كه بي اجرا ماند! 

بيش از 30 سال از عمر بيمارستان امام خميني)ره( 
مهاباد مي گذرد و در اين چند سللال نه تنها روز به 
روز بار خدماتي زيادي به اين مركللز درماني وارد 
شده بلكه هيچ گونه اقدامي براي نوسازي و حتي 
تعويض تجهيزات 30 سللاله اين بيمارستان انجام 
نشده اسللت. اوايل سللال 90 وزير بهداشت وقت 
در بازديد از اين بيمارسللتان و مشللاهده وضعيت 
نابسامان آن دستور ارتقاي سطح اين مركز درماني 
را صادر كرد.   دكترمرضيه وحيددستجردي با بيان 
اينكه اين بيمارستان فرسوده و قديمي بوده و بايد 

نوسازي شللود، دستور ارتقاي سللطح بيمارستان 
امام خميني)ره( مهاباد از 220 به 370 تختخواب 
را صادر كرد. قرار بود با اين اقدام مشكلات كمبود 
تخت بيمارستاني در شهرسللتان مهاباد تا حدود 
زيادي مرتفع شللود اما با تغيير دولت اين دستور 
نيز به فراموشي سپرده شللد. حتي تأكيدات وزير 
مذكور براي به كار گرفتن نيروهاي متخصص در 
بيمارستان و ارائه خدمات تخصصي نيز معلق ماند.  
پس از بلاتكليف ماندن وضعيت ارتقاي بيمارستان 
بارها رئيس بيمارستان مهاباد از مشكلات عديده 
در بيمارستان مذكور اظهار نارضايتي كرد. اميري 
با اشاره به اينكه اين مركز درماني با 250 تختخواب 
جوابگوي تعداد بيماران مراجعه كننده نيسللت، 

گفت: آخريللن برآورد كارشناسللان بهداشللت و 
درمان شهرستان در بررسللي كمبودهاي اساسي 
بيمارسللتان اسللتقرار 136 تخللت در بخش هاي 
مراقبت ويژه  آي سللي يو، جراحي، داخلي، بخش 
سي سي يو، بخش جراحي و زيرمجموعه هاي آن 
شللامل اورلوژي، ارتوپدي، زنان، جراحي اعصاب، 
بخش داخلللي و عفونت و قلب و روان پزشللكي و 
سوختگي است.  گويا قرار بود تا پايان برنامه پنجم 
توسعه نيازهاي اين بيمارستان رفع شود، اما تاكنون 
در فراهم ساختن مقدمات توسعه بيمارستان هيچ 

اقدامي صورت نگرفته است. 
با وجود اينكه چند سللالي اسللت كارشناسللان 
تجهيزات پزشكي بيمارسللتان امام خميني )ره( 

مهاباد راه انللدازي درمانگاه هللاي تخصصي، اتاق 
آندوسللكوپي، آزمايشللگاه و مركز تصويربرداري 
ام آر آي را از اساسللي ترين نياز اين بيمارستان در 
عرضه خدمات لازم به بيماران به عنوان كانون و 
بلوک بيماران اعزامي جنوب اسللتان آذربايجان 
غربي عنوان كرده اند اما هنوز كمبودها برجاست. 
اين در حالي اسللت كه نتايج نظرسللنجي ها طي 
چند سال اخير بر نارضايتي بيماران از فرسودگي 
تجهيزات موجود، امكانات و تجهيزات پزشللكي، 
تخت هللاي بيمارسللتاني، فضللاي راديولللوژي، 

آزمايشگاه و بخش هاي ديگر دلالت دارد. 
البته نزديك به دو سللال پيش راه انللدازي مركز 
خدماتي درماني ام آر  آي با اعتبار 70 ميليارد ريال 
آغاز شللد اما پس از گذشت چندين ماه پيشرفت 
فيزيكي عمليات ساخت اين مركز در 35 درصد 
متوقف شده است با اين حال نماينده مردم مهاباد 
در مجلس اميدوار اسللت تا پايان زمسللتان سال 

جاري اين مركز آماده خدمات دهي شود. 
  روياي بيمارستان جايگزين 

بالاخره اواسط سال گذشته پس از كش و قوس هاي 
فراوان و افزايش جمعيت شهرستان مهاباد، احداث 
بيمارستان جديد در اولويت كارهاي شبكه بهداشت 
و درمان قرار گرفت و شهرداري، شوراي اسلامي، 
اداره راه و شهرسللازي، اداره شللبكه بهداشللت و 
درمان مهاباد و ديگللر ادارات و ارگان هاي مربوطه 
و مسئولان اجرايي شهرستان بر تسريع در ساخت 
و بهره برداري از بيمارستان جديد همپيمان شدند. 
قرار بود مراحل تعيين مكان و تهيه زمين مورد نياز 
بيمارستان جديد تا پايان سللال 92 انجام شود اما 
بنا به گزارش هاي رسلليده تا كنون مكان مناسبي 
براي احداث اين بيمارستان در مهاباد تعيين نشده 
اسللت! با اين حال ظاهراً پروژه مذكللور برخلاف 
ديگر طرح ها و پروژه ها كه به دليل بي پولي معلق 
مي مانند، مشللكل چنداني در اين زمينلله ندارد. 
چندي پيش نماينده مردم مهاباد در مجلس شوراي 
اسلللامي با بيان اينكلله 15 ميليارد تومللان براي 
احداث بيمارسللتان جايگزين مهاباد از بودجه 93 
درخواست اعتبار شده است، گفت: در حال حاضر 
اين بيمارسللتان به صورت 100 تختخوابي آماده 
شده و با فراهم شدن شرايط لازم 100 تخت ديگر 
به آن اضافه مي شود تا به ظرفيت مورد نظر برسد. 
بنا به گفته عثمان احمدي تللا كنون يك ميليارد 
تومان براي انجام كارهاي اوليه به حساب اين مركز 
درماني واريز شللده و مابقي نيز قرار است از محل 
بودجه سال 93 تأمين شود. احمدي همچنين از 
احداث بيمارستان غيردولتي در ورودي شهر مهاباد 
خبر داد و گفت: به كمك دانشللگاه آزاد اسلللامي 
مهاباد يك سرمايه گذار براي احداث و تجهيز اين 
بيمارستان 100 تختخوابي خصوصي اعلام آمادگي 
كرده است و با احداث آن امكان پذيرش بيماراني از 

كشورهاي همجوار نيز فراهم مي شود. 
علللاوه بر اين زميني براي سللاخت بيمارسللتان 
تأمين اجتماعي جهت تأمين نيللاز 93 هزار نفر 
از اهالي تحت پوشللش بيمه درنظر گرفته شده و 
قرار است تا پايان سال جاري عمليات اجرايي آن 
آغاز شللود. حالا بايد ماند و ديد پس از چند سال 
بي توجهي به وضعيت بهداشللت و درمان اهالي 
مهاباد آيا اين مشكلات براي هميشه از پيش پاي 
مردم برداشته مي شود تا ساكنان مهاباد و شهرهاي 
همجوار مجبور نباشند با صرف هزينه هاي بسيار 
براي رفع نياز درماني خود به تهران و ديگر شهرها 

مراجعه كنند.

افزايش سرمايه براي بازسازی اطراف حرم مطهر
وزير راه و شهرسازی از اعطای يك هزار 

خبرنگارجوان
   خراسان رضوي

ميليارد ريال اعتبار به  سرمايه صندوق 
س�رمايه گذاری طرح حرم های مطهر به 

منظور بهسازی و بازسازی بافت فرسوده پيرامونی آنها خبر داد.
عباس آخوندی با بيان اينكه مشهد جزو شهرهايی است كه در آن نياز به 
ساختمان به تقاضای مؤثر تبديل نشده است، گفت: از اين رو شاهد انبوهی 
از ساختمان های بی هويت و نازيبا و نامتناسب با يكديگر در اين كلانشهر 
هستيم. وی افزود: بايد نياز خانوار به ساختمان به تقاضای مؤثر تبديل شود 
كه اگر اين مسئله محقق نگردد شاهد سللاخت انبوهی از ساختمان های 
بی كيفيت و بی محتوا در شهرها و اتفاقات ناخوشايند بعد از آن خواهيم بود. 
آخوندی با اشاره به اينكه  سرمايه صندوق سرمايه گذاری طرح حرم های 
مطهر به يك هزار ميليارد ريال افزايش می يابد، گفت:  در جلسلله ای كه 
هيئت وزيران در مشهد داشت پيشللنهاد افزايش سرمايه صندوق به اين 

مبلغ ارائه شد كه به تأييد هيئت وزيران رسيد تا منابع آن تأمين شود.

جشن »مهر در انتظار مهر« در اصفهان      
امسال جشن عاطفه ها از 16 مهر با  نواختن 

خبرنگارجوان
        اصفهان

زنگ عاطفه ها در مدارس به عنوان پايگاه 
اصلی آغاز و به مدت س�ه روز با  محوريت 

مساجد و مراكز نيكوكاری برپا می شود.
معاون توسعه مشاركت های مردمی كميته امداد استان اصفهان با اعلام 
اين خبر و با اشاره به شعار  بيستمين سللال برگزاری جشن عاطفه ها با 
عنوان »مهر در انتظار مهر« ، گفت: امسللال با توجلله به اينكه دو هفته 
نخست  مهر ماه مصادف با شهادت حضرت امام محمد تقی)ع( و شهادت 
حضرت امام محمدباقر)ع( است با برنامه ريزی صورت  گرفته شده، جشن 
عاطفه ها از 16 مهر ماه به مدت سه روز برگزار می شود. بهرام سوادكوهی 
افزود: در روز 16 مهرماه با همكاری  سازمان دانش آموزی و انجمن اوليا 
و مربيان آموزش و پرورش بللا نواختن زنگ عاطفه هللا، مدارس آماده 
جمع آوری كمك های مردمی می شللوند. معاون توسعه مشاركت های 
مردمی كميته امداد اسللتان اصفهان گفللت: در روز17   مهللر با ايجاد 
پايگاه های كميته امداد در ميادين اصلی در سطح استان و با همكاری 
سازمان بسيج مستضعفين و صدا  و سلليمای جمهوری اسلامی ايران 
اين جشللن ادامه مي يابد و در روز جمعه 18 مهر ماه پايگاه های كميته 
امداد در مسيرهای  راهپيمايی گسترده خانوادگی و مصلاهای برگزاری 
نماز جمعه مستقر مي شوند و كمك های مردم نيكوكار به دانش آموزان 
 نيازمند را جمع آوری می كنند.  وی ادامه داد: جشن عاطفه ها با همكاری 
سللازمان دانش آموزی، انجمن اوليا و مربيان، آموزش و پرورش، صدا و 
 سيمای جمهوری اسلامی ايران، سازمان بسيج مستضعفين و فدراسيون 

ورزش های همگانی سازمان ورزش و امور  جوانان برگزار می شود .

خسارت 2 میلیاردی به کشاورزی فارس     
از مجموع كل خسارت خشكسالی وارده به 

خبرنگارجوان
        فارس

بخش كش�اورزی فارس، يك هزار و 834 
ميليارد تومان مربوط به بخش های توليدات 
گياهی، دامی، صنايع و ش�يلات بوده و 251 ميلي�ارد تومان نيز به 

بخش های منابع طبيعی، دامپزشكی و عشاير اختصاص دارد.
رئيس اداره مخاطرات سازمان جهاد كشاورزی فارس با عنوان كردن مطلب 
فوق از خسارت بيش از 2 ميليارد تومان به بخش كشاورزی اين استان خبر 
داد. محمد ميرزايی گفت: اين ميزان خسللارت در بخش كشللاورزی فقط 
شامل خسارت خشكسالی و آفات و بيماری های مرتبط با اين پديده بوده كه 
بعضی از آنها لطمات جبران ناپذيری به بخش كشاورزی وارد كرده است. اين 
مسئول، لزوم اطلاع رسانی شفاف و روشن را به كشاورزان از آخرين وضعيت 
خشكسالی ها و تنش های جوی يادآور شد و ادامه داد:  در عين  حال همكاری 
تمام دستگاه ها همچنان ميزان پوشش بيمه ای بخش زراعی و باغی و دامی 
استان فارس پايين است و ما در فرهنگ سازی و اطلاع رسانی در اين حوزه 
بايد در توان مضاعف ورود پيدا كنيم. وی با بيان اينكه كشاورزی فعاليتی 
سرشار از مخاطرات است، ادامه داد: در اين فعاليت انواع مخاطرات طبيعی، 
اجتماعی، اقتصادی و عمدی دست به دست يكديگر داده و مجموعه شكننده 
و آسيب پذيری برای توليدكنندگان فراهم كرده است و بی گمان هيچ چيز 
به اندازه داشتن احساس امنيت برای انسللان اهميت ندارد. ميرزايی افزود: 
اهداف اصلی تشكيل مديريت مخاطرات و بحران بخش كشاورزی اين استان، 
هماهنگی لازم در زمينه سياستگذاری، برنامه ريزی، اولويت بندی فعاليت های 

مرتبط با خشكسالی، سرمازدگی و مخاطرات بخش كشاورزی است.

 فاجعه زيست محیطی در انتظار   چهارمحال        
استاندار چهارمحال و بختياری با بيان 

خبرنگارجوان
   چهارمحال و بختیاری

اينك�ه تمامی مس�ئولان  بايد برای 
احيای زاين�ده رود اقدامات لازم را 
انجام دهند، گفت: نابودی زاينده رود باعث ايجاد فاجعه زيست محيطی 

در دو استان چهارمحال و بختياری و اصفهان می شود.
 قاسم سليمانی دشتكی  با بيان اينكه پدافند غيرعامل در پيشگيری از 
وقايع بسيار مهم است، ادامه داد: در جنگ هاي مختلف و حوادث طبيعی 
و غيرطبيعی، پدافند غيرعامل نقشی حياتی و اثرگذار بر عهده دارد. وی 
در بخش ديگری از سخنان خود به خشكسالی های هفت سال گذشته 
و كاهش نزولات آسمانی در چهارمحال و بختياری اشاره كرد و گفت: 
همين موضوع و اسللتفاده ناصحيح از آب در پايين دست باعث خشك 
شدن بخشی از زاينده رود شده است. استاندار چهارمحال و بختياری 
تصريح كرد: تمامی مسئولان و دست اندركاران مربوطه بايد برای احيای 
زاينده رود اقدامات لازم را انجام دهند. سليمانی دشتكی افزود: تغيير 
اصلاح الگوی كشت كشاورزی، استفاده صحيح در صنعت، جلوگيری از 
هدررفت و صرفه جويی در مصرف آب در بخش های مختلف كشاورزی، 

صنعت و آشاميدنی نقش مهمی در مديريت مصرف آب دارند.

مريم احمدي
   گزارش

گازسوز  شدن موتور سیکلت های اراک

15 پايگاه بسیج در حوزه هاي علمیه کاشان 
فعالیت دارند

مسئول بسيج طلاب كاشان در گفت وگو با »جوان«:

20 ميليارد ريال برای تعمير و تجهيز مدارس 
خوزستان تخصيص يافت. 

معاون سياسی ، اجتماعی استانداری خوزستان با 
اعلام اين مطلب گفت: به منظور داشللتن وضعيت 
بهتر مدارس در زمان بازگشللايی دسللتورالعملی 
برای تأمين امنيت تردد دانش آمللوزان در عبور و 
مرور، نصب تابلوهای ترافيكی در محل تردد دانش 
آموزان، راه اندازی پل های هوايی و جاده ای درون و 

برون شهری و تأمين سللرويس اياب و ذهاب برای 
دانش آموزان مناطق مختلف تهيه شد. فرج الله خبير 
افزود: آسللفالت و تعمير ورودی هللا و پياده روهای 
منتهی به مللدارس، جمع آوری مكان هللای آلوده 
اطراف مللدارس، تسللطيح آبگيرهللای احتمالی 
زمستانی، نقاشللی و زيبا سللازی ديوارهای بيرون 
مللدارس، تعميللر و ايمن سللازی و رنگ آميزی در 
ورودی و تابلوی مدارس، زيبا سازی و ايجاد فضای 

سبز محيط بيرونی مدارس، توجه به كتابخانه های 
مدارس و تجهيز آنها به وسايل و كتاب های مورد نياز 
و ساماندهی فرآيند بهداشت مدارس از جمله اتاق 
بهداشت و وسللايل ايمنی از ديگر برنامه های مورد 
توجه در اين دستورالعمل است. وی گفت : تجهيز 
مدارس به وسللايل ضد حريق و آتش نشانی، توجه 
ويژه به تعمير و راه اندازی سرويس های بهداشتی و 
سيستم صابون مايع، ساماندهی فضای نمازخانه ها 

و تجهيز آن به وسللايل مورد نيللاز، رنگ آميزی و 
زيبا سللازی فضای درون كلاس ها، تجهيز و تعمير 
ميز، نيمكت، تخته و وسايل درون كلاس و تأمين و 
تجهيز مدارس به وسايل برودتی نيز در دستورالعمل 
فوق ديده شده است. خبير افزود : از محل اعتبارات 
تملك دارايی استان 15 ميليارد تومان برای تعمير 
و تجهيز مدارس معمولی و همچنين 5 ميليارد نيز 

برای مدارس عشايری اختصاص داده شد.

20 میلیارد برای تجهیز مدارس خوزستان  خبرنگارجوان
    خوزستان

حوريه ملكي

ارتقاي سطح امكانات پزشكي، بهداشتي و درماني همپاي افزايش 
جمعيت ش�هرها از جمل�ه الزاماتي اس�ت كه در برخ�ي مناطق از 
جمله شهرس�تان مهاباد واق�ع در آذربايجان غرب�ي مغفول مانده 
اس�ت. اين شهرس�تان با داش�تن بيش از 220هزار نف�ر جمعيت 
هنوز از مراكز درماني و بيمارس�تان با امكان�ات و تجهيزات در حد 
متوس�ط هم برخوردار نيس�ت. روزانه هزاران نف�ر از اهالي مهاباد 

و شهرس�تان هاي جنوب اس�تان براي رف�ع نياز درمان�ي خود به 
بيمارس�تان امام خمين�ي)ره( )تنها بيمارس�تان دولت�ي مهاباد( 
مراجعه مي كنند اما ب�ه دليل كمب�ود امكانات و تجهي�زات، نبود 
پزش�ك متخص�ص، ازدحام بي�ش از حد بيم�اران و ه�زار كمبود 
و مش�كل ديگر با ص�رف هزينه ه�اي بس�يار، راهي اس�تان هاي 
ديگر مي ش�وند تا ش�ايد بتوانند درماني براي دردهايشان بيابند. 

جاده اردبیل – سرچم ناقص و ناامن    
استاندار اردبيل از اجرای ناقص طرح جاده اردبيل – سرچم و مشكلات 

خبرنگارجوان
   اردبیل

حاصل از آن اظهار نارضايتی كرد. 
مجيد خدابخش با اشللاره بلله برخی از ايللرادات و اشللكالات و راه ها و 
مسلليرهای ارتباطی و ضرورت اصلاح نقاط حادثه خيز به عنوان يك اولويت گفت: جاده اردبيل – 

سرچم هر چند پروژه خوبی بود كه اجرا شد ولی 
ناقص اجرا شدن آن امروز سردردی برای همه ما 
شده اسللت در حالی كه در دنيا از احداث راه ها از 
مدل لوپ اسللتفاده می كنند تا جاده سللازی در 
مناطق كوهستانی به شللكل هوايی انجام شده و 
از شدت تصادفات كاسته شللود. وی ايمن سازی 
جاده ها را امری ضروری و حياتی خواند و افزود: در 
ايمن سازی بايد به رغم كمبود اعتبارات به نحوی 
برنامه ريزی و اقدام شللود تا كاهللش تصادفات را 
همراه با سهولت تردد ها شاهد باشيم. اين مسئول 
تكميل زير گذر حكيم قشلاقی و اجرای تونل ها و 
پاركينگ ها را در جاده هللای مختلف و عملياتی 

شللدن حفاظ در كنار گذر پل ها و كانال ها يادآور شد و گفت: بخشللی از اين كارها را بايد به سرعت 
انجام دهيم تا قبل از فصل زمستان ايمنی راه ها و تردد در آنها تقويت شود. استاندار اردبيل افزود:  بر 
اساس آمارهای ارائه شده 40 هزار موتور سيكلت فاقد پلاک در حال تردد و فعاليت هستند كه در كنار 
ساماندهی آنها بايد آموزش راكبان و جلوگيری از برخی حوادث ناگوار در دستور كار باشد و پليس نيز 

تلاش كند تا برخوردها سلبی نبوده و بيشتر به سمت ارشادی پيش برود.

دستور کاهش برداشت مصالح رودخانه ای
طی يك پروسه پنج ساله ميزان برداشت مصالح رودخانه بايد به حداقل 

خبرنگار جوان
    لرستان

برسد و اين موضوع در دستور كار اعضای كميسيون شن و ماسه قرار 
مي گيرد.

 هوشنگ بازوند استاندار لرستان با عنوان كردن مطلب فوق و با اشاره به برداشت كارگاه های صنعتی ماسه 
و مصالح ساختمانی از بسللتر رودخانه های استان و 
رودخانه تيره شهرستان دورود، گفت: اعتقاد داريم 
مصالح رودخانه ای برای سللاخت و سللازها مناسب 
نيست و اگر اين تركيب برداشت مصالح رودخانه ای 
بيشتر از 50 درصد باشد، احساس نگرانی جدی به 
وجود می آيد. استاندار لرستان ادامه داد: بايد طی يك 
پروسه پنج ساله ميزان برداشت مصالح رودخانه را به 
حداقل برسانيم و من حتماً اين موضوع را به اعضای 
كميسيون شن و ماسه اعلام می كنم تا در دستور كار 
قرار دهند. وی در خصوص ارسال شن و ماسه به خارج 
از استان لرستان، عنوان كرد: اين كار مناسبی نيست، 
تا مصالح ساختمانی ما به خارج استان فرستاده شود، 
چراكه علاوه بر به هم ريختن رودخانه مشكلاتی را برای كشاورزان به وجود می آورد و در صورت وقوع سيلاب 
در منطقه با تخريب بستر و حريم رودخانه مشكلات جدی به بار می آيد كه اميدواريم امور آب منطقه ای 
استان در بخش مهندسی رودخانه توجه ويژه ای را به اين موضوع داشته باشند. بازوند با اشاره به حقابه سد 
مروک دورود، بيان كرد: حدود 10 ميليون متر مكعب حقابه زيست محيطی و 20 ميليون متر مكعب ديگر 

حقابه كشاورزی سد مروک دورود است و اين حقابه را بايد سد كمال صالح رها كند.


